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PILATAANKO OUNASVAARA? 
 
Näin kysyi Kotiseutuyhdistys Rovaniemen Totto ry:n puheenjohtaja Antti Ruokanen vuonna 1965 
kirjelmässään kaupunginhallitukselle. Silloin kaupunki kaavaili alueen luovuttamista motellia 
varten aivan Juhannuskallion juurelta. Ruokanen puolustaa Ounasvaaraa Rovaniemen 
ylivoimaisesti tärkeimpänä nähtävyytenä, jonka "aitoa luonnontuntua kaupungin pitäisi kaikin 
keinoin suojella". Hän painotti Ounasvaaran varaamista eri urheilumuotojen, liikunnan ja retkeilyn 
käyttöön. "Matkailunähtävyytenä sen arvo säilyy parhaiten jos luontoa sen keskeisimmällä 
kohdalla, Juhannuskalliolla ja sen ympäristössä, ei tärvellä tarpeettomilla rakennelmilla. Myös 
matkailun kannalta nämä osat olisi varattava kaikkien yhteiseen käyttöön eikä vain niiden sadan, 
jotka motelliin mahtuisivat kerrallaan." Antti Ruokanen pyytää ottamaan huomioon 
"kansallisomaisuuteemme kuuluvan Ounasvaaran säilyttämistä mahdollisimman aitona tulevillekin 
virkistystä ja luonnonkauneutta kaipaaville veronmaksajille." 
 
Toton puheenjohtajan mielipiteet ovat lähes 50 vuoden takaa. Rovaniemen uusi valtuusto on 
piakkoin uuden suuren päätöksen edessä: sen pitää ratkaista kaava, joka mahdollistaisi massiivisen 
matkailurakentamisen - noin 60 rivi- tai paritaloa mukaan lukien tiet ja muu infrastruktuuri - 
hotellin tuntumaan. Ne tulisivat tuhoamaan sen, mikä "aidosta luonnontunnusta" tällä 
merkittävällä paikalla on vielä jäljellä. Nykyinen Kotiseutuyhdistys Rovaniemen Totto ry:n 
johtokunta pyytää valtuutetuilta viisasta päätöstä sen suhteen, kannattaako Antti Ruokasen 
sanoin, kansallisomaisuuteemme kuuluva Ounasvaara sittenkin säilyttää meille ja tuleville 
sukupolville. 
  
Kysymme vielä, mihin Ounasvaara 2 -suunnitelma ja sen kehittäminen jäivät? 
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